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Realitatea Mischiului

„Sunt un om care a plecat de jos, părinţii mei au fost foarte 
săraci, iar dacă am ajuns aici este pentru că am muncit din 
greu. Totul a fost posibil şi datorită echipei şi oamenilor, şi ţin 
să le mulţumesc pe această cale că mă sprijină necondiţionat. 
În acelaşi timp, îi asigur pe cetăţeni că depun toate eforturile ca 
Mischii să aibă absolut toate utilităţile şi infrastructura nece-
sară unui nivel civilizat de trai, pentru că a fi primar înseamnă 
să laşi ceva în urma ta. Aceasta este o datorie de suflet şi de 
onoare a oricărui primar şi eu cred că rămâi nemuritor prin 
ceea ce ai făcut. Am fost alături de oameni şi sunt în fiecare zi 

atent la nevoile lor, iar mesajul meu este să aibă în continuare 
încredere în mine pentru că doresc să le asigur toate condiţiile 
de trai, astfel încât să nu se simtă diferenţa între oraş şi comună. 
Eu sunt alături de ei şi vreau să ştie că au în mine un prieten 
deschis şi devotat. Sunt acelaşi om simplu pe care ei îl cunosc 
şi sunt primar cu voia lor şi a lui Dumnezeu“.

Al vostru primar şi prieten, 
Gheorghe Popa

Comuna Mischii, 
în straie de sărbătoare

A fost semnat contractul de finanţare 
pentru realizarea canalizării şi a reţelei 
de apă de la Izvarna, în comuna Mischii

ULTIMA ORĂ

Primăria acordă 1.500 de lei 
pentru fiecare nou-născut

Școala din Mischii pune accent 
pe activitățile extracurriculare

SPORTpagina 12pagina 12EDUCAŢIE

paginile 8 - 9paginile 8 - 9

SPORTpagina 5pagina 5ADMINISTRAŢIE

Primarul Gheorghe Popa: 
„Bugetul este mic, 
dar ne vom ţine de 
promisiuni“

paginile 2 - 3paginile 2 - 3INTERVIU



2 Realitatea
Mischiului

Mai 2019 INTERVIU
Primarul Gheorghe Popa:

Gheorghe Popa, primarul comunei Mischii

Primăvara readuce la viață natura, iar în 
administrațiile locale revine în actualitate 
tema investițiilor pentru dezvoltare. La 
Mischii, primarul Gheorghe Popa dă asigurări 
că va continua marile proiecte de investiţii în 
infrastructură și utilităţi, în ciuda faptului că 
bugetul de anul acesta nu este foarte mare şi 
va trebui să suporte şi alte cheltuieli, incluse 
de curând prin legislația națională.

Reporter: Cum a început primăvara la Mischii?

Gheorghe Popa: Primăvara la Mischii, din punct de 
vedere calendaristic, a început foarte frumos , dar având în 
vedere că suntem în adminsitraţie totul se rezumă la buget. 
Se pare că anul acesta bugetul ne va crea probleme. Ne-a 
creat şi până acum, dar ne-am descurcat. De această dată 
ne va fi mult mai greu pentru că avem incluse cheltuielile 
pentru persoanele cu handicap, cât şi pentru asistenţii 
persoanelor cu handicap, ceea ce ne va ridica costurile 
privind partea de salarizare, întrucât asistenţii au contracte 
de muncă, încheiate cu primăria. Tot din acest an se plătește 
și alocația de hrană, care se va acorda inclusiv asistenților.

R.: Aceste cheltuieli noi vor aduce deficit bugetar?

G.P.: Dacă va fi un deficit de bani încercăm să 
contracarăm prin reducerea tuturor cheltuielilor de 
funcţionare şi astfel să ne rămână şi bani pentru investiţii, 
bani care vor fi, faţă de anii precedenţi, destul de puţini, dar 
suntem obligaţi să facem rost de ei.

R.: Care sunt cele mai importante investiţii pe care le 
veţi derula pe noul buget?

G.P.: Pentru investiții, în primul rând vom asigurara 
cofinanţările la proiectele aflate în derulare, şi este vorba de 
asfaltarea a 11,3 km de străzi. La ora actuală avem asfaltaţi 
circa 5 km şi la acest proiect am avut o cofinanţare de circa 
400.000 de lei, dar eu zic că nu este o cofinanţare mare având 
în vedere că am primit de la guvern peste două milioane de 
euro. Până acum am dat circa 300.000 de lei şi mai avem de 
plată 100.000 de lei pe anul acesta.

Totodată va trebui să asigurăm cofinanţarea pentru 
aducţiunea de apă de la oraş, dar şi pentru canalizare. Am 
aprobat deja în şedinţa de consiliu local, pentru această 
cofinanțare, suma de 450.000 de lei.

Sunt sume care par mici, dar pentru noi reprezintă un 
efort. Pe lângă aceste cheltuieli, trebuie să asigurăm partea 
de funcţionare ca şi instituţie. Trebuie plătit iluminatul 
stradal, care cu toate că a fost modernizat, are costuri destul 
de mari, pentru că atunci când l-am modernizat am dublat 
numărul lămpilor şi în loc de 350 de lămpi cât aveam iniţial, 
acum aveam 700 de lămpi. Chiar dacă sunt lămpi pe led, nu 
s-a putut reduce consumul la jumătate. În plus, avem un 
contract în derulare pentru întreţinere, care a fost încheiat 
pe cinci ani şi mai avem de plată doi ani.

Trebuie să asigurăm și bugetul pentru şcoală, pentru 
forţa motrică, pentru partea de încălzire, de iluminat, de 
întreţinere, dar şi pentru combustibilul necesar utilizării 
microbuzului şcolar.

Pe lângă cele menţionate, trebuie să prindem în bugetul 
de anul acesta extinderea conductei de gaze pe străzile 

laterale. Am grăbit această investiție, întrucât, având în 
vedere că vine asfaltarea, am zis că trebuie să terminăm 
cu extinderea conductei de gaze, ca să nu fim obligaţi după 
aceea să spargem asfaltul.

R.: Domnule primar, când ați început să vorbiți de 
cofinanţarea proiectelor aflate în derulare, prima dată 
ați menționat proiectul de asfaltare. Se va termina anul 
acesta asfaltarea străzilor din Mischii?

G.P.: Contractul pentru asfaltare a fost semnat în august 
anul trecut şi va avea ca termen de finalizare august 2019, 
aşa cum spuneam cu cofinanţare cu tot este în valoare de 
două milioane de euro. Prin acest proiect, Mischiul a fost 
scos din noroaie, pentru că sunt 11,3 km de străzi care vor fi 
asfaltate şi nu va mai fi nevoie de cizme de cauciuc. Proiectul 
este în derulare. Deja s-a turnat asfaltul pe strada Florilor, 
pe aleea 1 Florilor şi aleea 2 Florilor, urmând şi celalalte 
străzi. Până în august sper să terminăm. Dacă nu, până la 
începutul iernii 2019 toate străzile din Mischii, inclusiv din 
satele Călineşti, Gogoşeşti vor fi asfaltate. Ştiu că locuitorii 
celor două sate sunt sceptici, având în vedere că tot timpul 
au mers prin noroi, dar îi asigur că vor avea străzile asfaltate. 
Lucrările se derulează foarte bine, am şi decontat o parte 
din ele.

Eventualele scăpări care vor mai fi le vom rezolva 
începând cu anul viitor.

R.: O altă investiţie importantă la Mischii care ar fi?

G.P.: O altă investiţie importantă la Mischii şi aşteptată 
de localnici ar fi aducţiunea de apă de la oraşul Craiova 
şi introducerea canalizării. La începutul lunii aprilie am 
avut şedinţă de consiliu local şi s-a aprobat studiul de 
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fezabilizatate pentru aceste două lucrări, 
pentru că ele vin la pachet şi cu indicatorii 
tehnico-economici. Vreau să vă spun că 
investiţia este de aproximativ 5 milioane de 
euro, la care se adaugă cofinanţarea noastră. 
În curând va fi semnat şi contractul de către 
Compania de Apă, care are o investiţie 
foarte mare la nivel judeţean, de peste 400 
de milioane de euro în care sunt prinse 23 
de comune, inclusiv aducţiunea de apă de 
la Izvarna către oraş şi modernizarea reţelei 
vechi. Pentru a realiza această lucrare noi am 
predat sistemul de apă al comunei Mischii 
către Compania de Apă.

R.: A crescut preţul la apă prin 
predarea reţelei către Compania de Apă 
Oltenia?

G.P.: Nu a crescut preţul la apă, dar, 
cu siguranţă, va creşte pentru că se va 
îmbunătăţi şi calitatea apei care se va 
furniza. Nu va mai fi apă din puţuri, va fi apă 
de Isvarna. În plus, este vorba de o aducţiune 
de 8 km de conducte de la bazinele de nord 
ale Craiovei până în staţia de pompare 
din Mischii, inclusiv mărirea capacităţii 
de înmagazinare, de la 200 mc la 500 mc. 
Pe traseu mai este o staţie de repompare, 
pentru a împinge apa către bazine. Va 
creşte şi capacitatea de distribuţie a apei. În 
condiţiile actuale, eu asigur 600 mc în 24 de 
ore, prin noul proiect va creşte capacitatea 
la 1500 mc pe zi, ceea ce nu face decât să ne 
bucure, pentru că se ştie că vara rămânem 
descoperiţi şi suntem obligaţi să trecem la 
program de furnizarea a apei. Cred că de 
anul viitor nu vor mai fi probleme, pentru 
că mă aştept să înceapă lucrarea până la 
sfârşitul anului.

În ceea ce priveşte canalizarea, sunt 
prinse absolut toate străzile din comună. 
Avem şi circa 450 de branşemente care se 
vor face către gospodării şi care vor fi gratis. 
Canalizarea, cu siguranţă, nu se va termina 
în 2019, dar cred şi sper că va începe lucrarea 
şi sunt convins că o vom finaliza pe perioada 
următorului mandat. Îmi doresc să termin şi 
această megalucrare, pentru că, practic, cu 
aducţiunea de apă şi canalizarea se încheie 
cam tot ce este nevoie în comuna Mischii 
pe partea de utilităţi şi infrastructură. Vom 
avea reţea de gaze, iluminat modern, străzi 
asfaltate, dar şi apă şi canalizare. Practic, 
lucrările mari vor fi finalizate şi condiţiile de 
locuit vor fi ca la oraş.

R.: De ce anume va mai avea nevoie 
comuna Mischii?

G.P.: Eu spun că un primar care vine în 
funcţie nu trebuie să gândească pe perioadă 
scurtă, adică pe perioada unui mandat. Un 
primar trebuie să aibă viziune pe termen 
lung pentru a putea cuprinde toate aceste 
lucruri care sunt necesare comunităţii. Dacă 
m-aş fi limitat la proiecte doar pentru patru 
ani, nu aş fi reuşit să duc foarte multe lucruri 
la îndeplinire. Este cunoscut că atunci când 
accesezi un proiect este nevoie de foarte 
multă documentaţie, este foarte multă 
birocraţie şi trece foarte mult timp. Din 
experienţă vă spun că am început proiectele 
din punct de vedere al documentaţiei pe 
un mandat şi le-am implementat pe un alt 
mandat.

Pe viitor, este un vis al meu ca, odată ce 
se vor termina lucrările pentru canalizare şi 
apă, să trecem la reamenajarea peisagistică 
a localităţii. Vom face trotuare, pentru că 
nu se mai distrug, şi vom planta arbori 
ornamentali, cum ar fi castani, cireşi, 
magnolii, tei, platani, mesteacăn. Sunt 

convins că aceste lucruri se vor realiza pe 
următorul mandat.

R.: Mischiul a fost prins şi în 
masterplanul de deşeuri. A fost un întreg 
scandal în jurulul acestui proiect, la 
nivelul judeţului fiind blocată colectarea 
gunoiului pentru a impune o taxă mai 
mare. A devenit funcţional acest serviciu 
şi cât plătesc cetăţenii?

G.P.: Începând din 15 martie anul acesta, 
în sfârşit, după circa 7-8 ani de zile de când 
se vorbea de acel masterplan de colectare 
a deşeurilor în sistem centralizat, efectiv 
a intrat în linie dreaptă şi se colectează 
gunoiul menajer. În şedinţa de Consiliu 
Local s-a aprobat taxa de salubrizare în 
valoare de 2,87 lei de persoană. Indiferent 
că are tomberon sau nu, cerăţeanul va 
plăti! Este taxă de salubrizare pe numărul 
de persoane, mai mică decât la serviciul 
de salubrizare pe care îl aveam până acum. 
Fiecare gospodărie are tomberon. Gunoiul 
se colectează săptămânal. În acest fel vom 
menţine comuna mai curată.

Fac apel către toţi cetăţenii să nu mai 
ducă unde duceau până acum toate resturile 
şi să le pună în aceste tomberoane. Totodată, 
atrag atenţia că în fiecare sat s-au stabilit 
câte două locuri speciale unde sunt montate 
pubele de colectare selectivă a deşeurilor. 
Revin cu rugămintea ca fiecare cetăţean să 
strângă separat deşeurile de plastic, sticlă 
şi cele de hârtie şi să facă acest drum până 
la pubelele selective. Şi dacă vor găsi aceste 
pubele pline, pot să pună gunoiul selectiv 
lângă ele, nu este nici o problemă pentru 
că noi le vom îngriji. Ideea este să încercăm 
să colectăm aceste deşeuri selectiv, pentru 
că în ţările occidentale colectarea selectivă 
a gunoiului a atins cote foarte mari. Noi 
suntem la început. Ţine de fiecare să avem 
voinţă, să selectăm resturile menajere, 
pentru că hârtia provine din arbori. Trebuie 
gândit că fiecare tonă de hârtie înseamnă un 
arbore salvat. Sticlele se aruncau până acum 
pe câmp, dar ele nu putrezesc. Trebuie puse 
le aceste pubele. La fel şi plasticul.

Totodată, rugăm cetăţenii să se 
prezinte la primărie pentru a plăti taxa 
de salubrizare, care se poate achita şi în 
avanas pe mai multe luni.

R.: Există amenzi pentru cei care nu 
se conformează?

G.P.: Da, și amenzile sunt destul de mari. 
Dacă până acum am fost toleranţi, pentru că 
omul ne întreba „dar spune unde să le duc?“, 
sau „ce să fac cu ele?“, sau „veniţi să le luaţi!“, 
acum nu mai au nici o scuză şi nici noi nu 
vom mai ierta pe nimeni pentru că este 
foarte simplu: avem pubele care se ridică 
săptămânal şi există şi pubelele selective.

R.: Cu ce se ocupă oamenii din Mischii. 
Unde muncesc? Aveți asistați social?

G.P.: Peste tot se vorbeşte de asistaţii 
social. A devenit deja un mit că aceşti 
oameni, asistaţii social nu se duc la muncă 
şi încasează bani degeaba. Pot să vă spun că 
la Mischii asistaţii social sunt în jur de 17-
18 persoane, din care un sfert sunt scutiţi 
pentru că au copil mic sau sunt cazuri de 
boală. Unii au 60 de ani şi nu mai prestează. 
Efectiv la muncă avem în jur de 10 persoane 
și mă rog să rămână, pentru că noi cu 
aceste persoane facem curat, intervenim pe 
canalele de scurgeri, tăiem vegetaţia, tăiem 
arbuştii. Au participat inclusiv la curăţenia 
în cimitire. Acești oameni prestează nişte 
servicii absolut necesare pentru comunitate 

şi care ar fi costat mult mai mult dacă noi ar 
fi trebuit să plătim alţi oameni să facă aceste 
lucruri, pe care oricum nu-i mai găsim. Vreau 
să vă spun că s-au oferit locuri de muncă la 
Mischii şi nu au găsit oameni. Şi acum avem 
o urnă în care îşi pot depune CV-uri. Au fost 
solicitări de la fabrica de biscuiţi, de la Ford. 
Sunt solicitări de peste tot. Practic, cam toţi 
cei care ar dori să lucreze sunt angajaţi. Mai 
sunt şi persoane care nu lucrează, dar nici nu 
au solicitat ajutor social.

R.: Aveţi tineri care au diverse 
activităţi?

G.P.: Avem un băiat care are o activitate 
despre care zic eu că implică foarte mult 
efort. Este vorba despre creşterea porcilor 
şi a puilor. A plecat de la zero şi acum are 
o fermă măricică şi are condiţii de muncă 
destul de grele. Nu a accesat fonduri 
europene până acum, dar l-am ajutat 
cu tot ce am putut din punct de vedere 
administrativ. Avem și foarte mulţi tineri 
care au accesat fonduri europene, pentru 
instalarea tânărului fermier. Avem tineri 
care se ocupă de solarii. Noi nu aveam aşa 
aceva pe raza comunei.

Sunt și tineri în comună care s-au axat pe 
agricultură, şi avem câteva exemple destul de 
elocvente, cum ar fi Georgel Oprea, Răzvan 
Epure, Constantin Mihuţ. Fiecare lucrează 
câteva hectare. Au luat terenuri pe care le-
au semănat cu cereale, pentru că pământul 
nu se mai poate lucra individual. Viitorul va 
fi asociaţia. Toate aceste aspecte ne aşază în 
rândul comunelor care se dezvoltă.

Ca să ne dezvoltăm este nevoie şi de 
investitori. Deja s-a aprobat concesionarea 
unor terenuri către un investitor, E-TWOW, 
care produce trotinete şi biciclete electrice, 
și care vrea să facă investiţii de peste 200.000 
de euro în Mischii. Acest investitor va 
contribui şi la bugetul local prin impozitele 
pe care le va plăti și va veni şi în sprijinul 
cetăţenilor, pentru că va crea și locuri de 
muncă. Ei vor să facă la Mischii investiţii 
pe partea sportivă, fiind asociaţi cu Clubul 
de Fotbal Milan, care este singura şcoală a 
Clubului Milan deschisă în România. Sunt 
foarte mulţi copii care vin din oraş la această 
şcoală.

Firma E-TWOW s-a asociat cu şcoala 
de fotbal şi vor să facă o sală acoperită 
dar şi o pistă de carting. Va fi una din cele 
mai moderne piste de carting din judeţul 
Dolj şi din Oltenia unde se pot organiza 
concursuri, ceea ce înseamnă că la Mischii 
vor veni foarte mulți oameni. O parte din 
cei care au venit la Mischii au început să îşi 
caute locuri de casă. Având în vedere toate 
utilităţile pe care le avem, infrastructura 
de care beneficiază comuna, dar şi faptul 
că şi pe partea de cultură, religie şi sport 
avem standarde destul de ridicate, comuna 
Mischii este foarte atractivă.

R.: Care sunt prețurile terenurilor la 
Mischii?

G.P.: Preţurile terenurilor sunt foarte 
mici în comparaţie cu alte comune. De 
exemplu, la Cârcea, lângă Ford, este 40-
50 de euro/mp, la Selgros - la Malu Mare 
- 20-25 de euro, în condiţiile în care nu 
beneficiază de toate utilităţile. La Mischii, 
terenul nu sare de 15 euro/mp. Cu cât 
suprafaţa creşte, prețul scade, adică la un lot 
de 1.000 metri preţul scade sub 10 euro/mp. 
Se poate cumpăra teren şi cu 7-8 euro/mp cu 
acces la toate utilităţile. Şi vorbim de teren 
intravilan. Nu avem poluatori, nu avem 
firme care să facă zgomot. Îmi doresc ca 
Mischiul să devină şi mai atractiv, având în 
vedere utilităţile, infrastructura şi aspectul.

Până la sfârşitul anului 2019, 
toate străzile din Mischii vor fi asfaltate

A început asfaltarea străzilor din Mischii
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Î n vederea asigurării unui climat cores-
punzător de ordine publică, siguranţă 
civică, prevenirea infracţiunilor cu 

violenţă şi a furturilor, şeful Postului de Poliţie 
Mischii, agent principal de poliţie Dragoş-Mi-
hăiţă Codiţă adresează cetăţenilor mai multe 
recomandări.

Recomandări pentru prevenirea furturilor 
din locuinţe şi din autoturisme:

- montaţi încuietori şi lacăte solide la uşile şi 
porţile de acces în locuinţă sau gospodărie;

- când părăsiţi locuinţa, chiar şi pentru scurt 
timp, închideţi toate uşile şi ferestrele;

- înlocuiţi rapid orice încuietoare devenită 
nefuncţională sau a cărei cheie aţi pierdut-o;

- nu permiteţi, sub niciun motiv, accesul per-
soanelor necunoscute în curte sau locuinţă;

- asiguraţi-vă că gospodăria este iluminată pe 
timp de noapte;

- nu postaţi pe site-urile de socializare imagini 
din care să reiasă că sunteţi plecat de la domiciliu 
sau că deţineţi în casă bunuri de valoare;

- stabiliţi şi menţineţi relaţii bune cu vecinii 
întrucât aceştia pot recunoaşte şi semnala pre-
zenţa unor răufăcători în curtea dumneavoastră;

- nu păstraţi în casă sume importante de bani 
şi nu faceţi publice valorile pe care le deţineţi în 
locuinţă;

- instruiţi-vă copiii ca atunci când sunt sin-
guri acasă să nu deschidă uşa persoanelor străine 

indiferent de motivele invocate de acestea;

- nu lăsaţi la vedere, în interiorul autoturis-
mului, bunuri de valoare(genţi, borsete, telefoane, 
laptopuri, aparate foto) chiar dacă lipsiţi pentru 
scurt timp;

- pe perioada deplasării cu autoturismul, în 
special în cazul femeilor, acţionaţi sistemul de în-
chidere a uşilor. Astfel veţi evita să fiţi deposedate 
la semafor de geanta aflată în interiorul maşinii.

Recomandări pentru evitarea săvârşirii 
infracţiunilor comise cu violenţă:

- evitaţi discuţiile în contradictoriu legate de 
bani, moşteniri, pământ etc., în special cu persoa-
ne aflate sub influenţa băuturilor alcoolice;

- nu proferaţi injurii şi nu încurajaţi violenţa, 
acestea sunt cauze ce duc la declanşarea unor 
conflicte ce pot degenera în violenţe;

- nu răspundeţi provocărilor venite din partea 
unor persoane care se „leagă“ de dumnevoastră 
pe stradă;

- nu vă faceţi singuri dreptate lovind „adver-
sarul“, aceste gesturi pot avea uneori consecinţe 
grave;

- evitaţi persoanele mai irascibile, puse pe 
harţă, evitaţi orice conflict cu acestea, nu-i jigniţi 
şi nu-i încurajaţi;

- nu vă deplasaţi neînsoţiţi, mai ales la ore 
târzii, prin locuri necirulate sau neiluminate;

- dacă sunteţi agresat/ă, nu intraţi în panică 
şi reţineţi cât mai multe detalii despre agresor, pe 

care să le puneţi la dispoziţia poliţiei.

Recomandări pentru prevenirea înşelăciu-
nilor:

- nu daţi crezare necunoscuţilor ce vă soli-
cită, prin intermediul telefonului, bani pentru 
rezolvarea unor situaţi/accidente în care pretind 
că au fost implicate persoane din familia dumnea-
voastră. Contactaţi imediat ruda în cauză chiar 
dacă vi se recomadă să nu faceţi acest lucru. De 
asemenea, luaţi legătura cu lucrătorii Postului de 
Poliţie Mischii pentru semnalarea celor întâmpla-
te;

- evitaţi să oferiţi informaţii personale ne-
cunoscuţilor, dacă aceştia nu fac dovada calităţii 
invocate (avocat, medic, poliţist) etc.

- nu aveţi încredere în persoane necunoscute 
şi care vă solicită telefonic încărcarea unor cartele 
telefonice în schimbul unor premii câştigate la 
concursuri organizate de diferite firme;

- fiţi precauţi când diverşi indivizi colectea-
ză sume de bani în scopuri umanitare, deoarece 
aceştia pot fi în realitate escroci.

În cazul în care sunteţi victime ale unor 
fapte ilicite, şeful Postului de Poliţie Mischii, 
agent principal de poliţie Dragoş-Mihăiţă 
Codiţă adresează rugămintea de a sesiza 
lucrătorii Postului de Poliţie Mischii prin 
apelul unic de urgenţă 112 sau la numerele de 
telefon 0251/450.232 şi 0755.095.874, ori în 
mod direct la postul de poliţie, pentru luarea 
cu celeritate a măsurilor legale.

Măsuri de siguranţă pentru 
cetăţenii din Mischii
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Cum se împarte bugetul comunei 
Mischii

Î n timp ce majoritatea localităţilor din 
Dolj  se confruntă cu depopularea şi 
îmbătrânirea populaţiei, există şi comune 

în care se iau măsuri pentru a fi stopate aceste 
fenomene. Un astfel de exemplu este comuna 
Mischii, unde primarul Gheorghe Popa stimulează 
financiar natalitatea. Astfel, începând din acest 
an, familiile tinere din comună vor primi 1.500 de 
lei pentru fiecare nou-născut. „Cei 1.500 de lei îi 
vom acorda pentru copiii născuți începând cu 1 
ianuarie 2019. Este o măsură necesară pentru că a 
scăzut foarte mult natalitatea la nivelul comunei“, 
a declarat Gheorghe Popa.

Anul trecut , în comuna Mischii s-au născut 

zece copii, iar anul acesta, de când s-a luat în calcul 
stimulentul bănesc, sunt deja şapte naşteri. Pentru a 
beneficia de aceşti bani, părinţii trebuie să depună o 
cerere în acest sens la primărie. „Cei care sunt interesaţi 
trebuie să depună o cerere la Compartimentul de 
Asistenţă Socială din cadrul Primăriei Mischii 
împreună cu documentele doveditoare, respectiv: 
actele de identitate ale părinţilor, original şi copie; 
certificatul de naştere al copilului, original şi copie, 
certificatul de căsătorie al părinţilor, original şi 
copie, biletul de ieşire din spital, precum şi extras de 
cont pentru efectuarea viramentului bancar, dacă se 
doreşte“, a spus Ana Pomană, referent de asistenţă 
socială la Primăria Mischii.

În afară de sprijinul pentru nou-născuţi, Primăria 
Mischii susţine financiar şi persoanele aflate în nevoie. 
La nivelul primăriei sunt 19 dosare ale persoanelor 
care beneficiază de venitul minim garantat şi 18 dosare 
pentru alocaţia de sprijin financiar.

Totodată, la nivelul comunei Mischii există şapte 
asistenţi personali, care trebuie să presteze pentru 
persoanele cu handicap grav toate activităţile şi 
serviciile prevăzute în contractul individual de muncă, 
în fişa postului şi planul de recuperare al acestora şi 
să comunice direcţiilor generale de asistenţă socială, 
respectiv locale, în termen de 48 de ore de la luarea 
la cunoştinţă, orice modificare survenită în starea 
acestora.

Primăria acordă 1.500 de lei pentru 
fiecare nou-născut

C o m u n a  M i s c h i i  b e n e f i c i a z ă  a n u l 
acesta de un buget de 2,4 milioane 
de lei.  Mare parte din fonduri vor 

merge în investiţii prioritare pentru comunitate. 
Modernizarea străzilor, extinderea conductei de 
gaze şi reabilitarea unităţilor de învăţământ sunt 
doar câteva dintre obiectivele pentru care au fost 
alocate fonduri importante.

Situată la aproximativ zece kilometri de oraşul 
reşedinţă de judeţ, localitatea Mischii face paşi 
importanţi spre dezvoltare. Toate eforturile primarului 
Gheorghe Popa se concentrează în investiţii care să le 
asigure celor aproape 2.000 de locuitori ai comunei 
condiţii de trai care să concureze cu cele din Craiova. 
Investiţiile vor continua şi anul acesta şi vor fi făcute 
şi cu fonduri de la bugetul local. Elena Paula Nicola, 

contabil la Primăria Mischii, ne-a explicat cum 
se împarte anul acesta bugetul comunei. „Bugetul 
Consiliului Local Mischii va fi în sumă de 2,4 milioane 
de lei. Acesta va fi compus din cote defalcate, alocate 
de la Consiliul Judeţean, în sumă de 949 de lei. Avem 
venituri proprii de 650.000 de lei, dar şi cote din 
impozitul pe venit, care revine CL din impozitele 
de la societăţile comerciale ce au punctul de lucru 
pe raza Mischiului, în sumă de 220.000 de lei, şi mai 
avem un excedent bugetar în sumă de 55.000 de lei, 
aferent anului 2018. Totodată, avem şi o alocare de 
fonduri nerambursabile pentru proiectul reabilitare 
termică sediu primărie, depus pe GAL, care se ridică la 
46.000 de euro. Din totalul acestei valori s-a plătit anul 
trecut suma de 117.000 de lei, iar proiectul este încă 
în derulare, şi vom plăti diferenţa anul acesta, pentru 

care ni s-a acordat deja prima tranşă. Cheltuielile de 
personal din bugetul în decursul întregului an se ridică 
la 1,2 milioane de lei, incluzând departamentele de la 
primărie, ISU şi Asistenţă Socială, având în vedere că 
în acest an vor suporta cheltuielile consiliile locale. 
Totodată, s-au mai prins bani pentru acordarea 
indemnizaţiilor de naştere, în valoare de 1.500 de lei 
pentru fiecare nou-născut. S-a alocat, în acest sens, 
suma de 13.500 de lei în buget“, a spus Elena Paula 
Nicola.

INVESTIŢII PRIORITARE

Investiţii se vor face însă şi în modernizarea 
străzilor, extinderea conductei de gaze şi reabilitarea 
unităţilor de învăţământ. „Ca plan de investiţii 
pentru anul acesta avem prevederi bugetare pentru 
reabilitarea iluminatului public. Lucrarea a fost 
finalizată, dar plata se face eşalonat, prin contractul 
multianual încheiat, şi în acest sens avem prevederi 
bugetare pentru a continua această plată. Mai avem 
în derulare proiectul modernizare străzi în comuna 
Mischii. Este vorba de un proiect pe PNDL 2. Anul 
trecut, din cei 11 km de drum, s-au finalizat 2 km, iar 
partea noastră de cofinanţare prevăzută în bugetul de 
anul acesta se ridică la 112.000 de lei. Mai avem ca plan 
de investiţii extinderea conductei de gaze naturale pe 
mai multe tronsoane. Anul acesta s-a finalizat un prim 
tronson cu o alocare de 61.000 de lei. Un alt proiect este 
modernizarea drumului comunal 165, iar în acest sens 
vom aloca 13.000 de lei pentru studiul de fezabilitate 
şi toate documentele premergătoare execuţiei de 
lucrări. Mai avem în derulare un proiect care vizează 
modernizarea clădirilor de învăţământ. Anul trecut s-a 
plătit studiul de fezabilitate, iar anul acesta vom prinde 
suma de 10.000 de lei pentru proiectare, iar diferenţa 
o vor plăti cei care finanţează acest proiect pe fonduri 
europene. Încercăm să realizăm tot ce ne-am propus, 
urmând ca pe viitor să facem cât mai multe planuri 
de investiţii, cu atât mai mult cu cât domnul primar 
este foarte implicat în atragerea de fonduri pentru 
această comună“, a spus Elena Paula Nicola, contabil 
la Primăria Mischii.
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Plata impozitelor, esenţială pentru 
a nu fi executaţi silit

Biserica din Mischii, într-un nou cadru pesiagistic

L ocuitorii din comuna Mischii trebuie să îşi 
achite cât mai repede taxele şi impozitele 
restante pe anul curent, respectiv 2019, 

pentru a evita penalităţile de întârziere care se aplică 
pentru fiecare zi. Specialiştii din cadrul Primăriei 
Mischii spun că, în cazul celor care au restanţe mai 
vechi, se va trece la executarea silită. „În ceea ce 
priveşte contribuabilii cu debite restante, în cazul în 
care debitorii nu îşi plătesc de bunăvoie obligaţiile 
fiscale datorate, se va trece la executare silită, respectiv 
poprirea oricăror sume urmăribile, reprezentând 
venituri şi disponibilităţi băneşti în lei şi în valută. Poate 
fi vorba de sumele realizate ca angajat, pensiile de orice 
fel, precum şi ajutoarele sau indemnizaţiile cu destinaţie 
specială. În condiţiile în care poate fi pusă în aplicare, se 
va trece la executarea bunurilor mobile şi imobile. Cei 
care au restanţe nu beneficiază de reducerea de 10 la 
sută pentru acestea“, a spus Roxana Șelărescu, inspector 
financiar în cadrul Serviciului de Taxe și Impozite din 
cadrul Primăriei Mischii.

NU VĂ PLĂTIŢI AMENZILE, MUNCIŢI ÎN FOLOSUL 
COMUNITĂŢII

Persoanele care au amenzi trebuie să şi le achite 
pentru că se vor face dosare la instanţe şi vor face 

muncă în folosul comunităţii. „Avem pe rol circa 30 
de dosare pentru înlocuirea amenzilor cu muncă 
în folosul comunităţii. Potrivit Legii nr. 203/2018 
privind stabilirea obligațiilor fiscale locale, amenzile 
contravenționale se plătesc în contul unic. Acestea 
constituie venit la bugetul local al unității administrativ-
teritoriale în care domiciliază contravenientul. Prin 
Legea nr. 203/2018 şi Ordinul 7166 privind contul 
unic în curs de distribuire, se urmărește ca amenzile 
achitate de fiecare contravenient să se vireze către 
bugetul local al unității administrativ-teritoriale unde 
îşi are domiciliul contravenientul, indiferent de locul 
unde plăteşte amenda, nu ca până acum, când amenzile 
contravenționale care se achitau în altă localitate faţă 
de cea de domiciliu rămâneau venit la bugetul local 
unde contravenientul nu își avea domiciliu. La amenzi, 
termenul este de cinci ani, începând cu luna ianuarie a 
anului următor. Dacă ai luat amenda pe 1 ianuarie 2017, 
spre exemplu, încep să se adune acei ani din 1 ianuarie 
2018, iar în cinci ani trebuie achitată. Dacă persoana 
respectivă achită o anumită sumă din amendă, cei cinci 
ani se calculează de la acel moment. Dacă se face un act 
de executare silită, termenul prescripţiei se întrerupe şi 
perioada se calculează de la momentul prescripţiei. Avem 
în evidenţe amenzi din 2014 şi 2015 şi vrem să aducem 

situaţia la zi“, a mai precizat Roxana Șelărescu, inspector 
financiar în cadrul Serviciului de Taxe și Impozite din 
cadrul Primăriei Mischii.

Achitarea amenzilor se poate face la orice unitate 
a trezoreriei statului, la CEC sau la casieriile unităților 
administrativ-teritoriale, indiferent de localitatea pe a 
cărei rază domiciliază contravenientul.

P rimăria Mischii a început reamenjarea 
peisagistică a bisericii din centrul comunei 
prin înlăturarea gardului împrejmuitor 

şi punerea lăcaşului de cult într-un cadru nou, cu 
covor de gazon, băncuţe, magnolii, brazi argintii, 
trandafiri şi tuia. Potrivit preotului paroh Ion 
Micu, proiectul de reamenjare prevede realizarea 
unui parc care să reunească curtea bisericii şi 
amplasamentul în care se află Monumentul Eroilor, 
ridicat în cinstea localnicilor căzuţi pe câmpurile de 
luptă din Primul Război Mondial. În luna mai se va 
interveni şi pentru zugrăveli şi reparaţii la partea 
exterioară a lăcaşului de cult.

Biserica din Mischii, care azi poartă hramul 
Sfântului Nicolae, îşi are începuturile în perioada 
domniei lui Alexandru Ioan Cuza. Povestea bisericii 
este dusă mai departe de localnici împreună cu preotul 
paroh Ion Micu, care slujeşte în acest lăcaş de cult 
de 41 de ani. „Biserica din Mischii a fost construită 
în anul 1864, pe temelie de cărămidă, fiind sfinţită la 
acea vreme de Sfântul Calinic de la Cernica, episcop al 

Râmnicului şi al Noului Severin. Lăcaşul a fost refăcut 
în 1935. Practic, atunci biserica a fost demolată până 
la ferestre. S-au mai păstrat Sfânta Masă şi temelia de 
cărmidă. În 1936, pe 25 martie, de Buna Vestire, a fost 
resfinţită de episcopul Bartolomeu al Râmnicului. Ideea 
de a reface biserica în 1935 i-a aparţinut primarului de 
atunci, Gheorghe Lupescu, şi iată că tot un primar se 
îngrijeşte acum să o înfrumuseţăm“, a spus preotul Ion 
Micu.

Actuala administraţie vrea să pună lăcaşul de cult 
într-o nouă amenjare pesiagistică, înlăturând gardul 
de împrejmuire şi îmbunătăţind aspectul curţii. S-au 
plantat mangnolii, brazi şi trandafiri, iar aleile au fost 
pavate. Lucrări se vor face şi la exteriorul lăcaşului de 
cult. „În curtea bisericii va fi o feerie, în sensul că am 
luat aprobare de la Mitropolie, la iniţiativa primarului, 
să demolăm gardul care avea aproape 70 de ani şi să 
se facă un parc comun care să unească curtea bisericii 
şi amplasamentul în care se află momumentul istoric 
al eroilor, care va fi renovat total. S-au plantat arbori 
ornamentali, dar şi flori. Se vor pune şi băncuţe, dar 
şi gazon. Va fi practic o zonă şi de agrement. Lucrările 

vor continua pentru că s-au alocat fonduri şi pentru 
exteriorul bisericii, pentru zugrăvit, vopsit ferestrele, 
polata, dar şi clopotniţa. Primăria va face şi o sală 
praznicală, mult mai încăpătoare faţă de cea actuală, 
în care să oficiem servicii religioase. De asemenea, se 
va amenaja şi o parcare, pentru ca oamenii care vin 
la biserică pentru diverse servicii religioase să aibă 
un spaţiu unde să îşi lase maşinile, fără să afecteze 
spaţiul public”, a mai spus preotul paroh Ion Micu. 
Reamenajarea peisagistică va aduce comunitatea mai 
aproape de biserica din Mischii. „La Mischii oamenii 
vin în fiecare duminică la slujbă. Vin şi tineri, şi bătrâni, 
dar şi copii. Prin această reamenajare pesiagistică, 
localnicii de la Mischii vor avea posibilitatea să petreacă 
mai mult timp în preajma bisericii“, a mai spus preotul 
Micu.

De altfel, primarul comunei Mischii, Gheorghe 
Popa, a precizat că astfel de amenajări peisagistice se 
vor face în perioada următoare la toate lăcaşurile de 
cult din comună, unde localnicii merg atât la slujbe, cât 
şi pentru evenimentele importante din viaţă.

Roxana Șelărescu, reprezentant Serviciul 
Taxe și Impozite din cadrul Primăriei Mischii
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Cum reveniţi la alimentaţia normală 
după ce aţi ţinut post

P ostul este o perioadă benefică pentru sănătate, 
deoarece aveţi ocazia să vă detoxificaţi 
organismul şi să-l hrăniţi cu multe legume 

şi fructe. În timpul postului, organismul este eliberat de 
povara excesului de proteine animale şi se răsfaţă în special 
cu alimente care purifică ţesuturile. Medicii spun că, după 
post, este bine ca revenirea la alimentaţia normală să se 
facă gradat. În caz contrar, riscurile pentru sănătate vor fi 
foarte mari. „Pacienţii care au ţinut post înainte de Paşte 
este bine să introducă treptat în alimentaţie mâncărurile 
grele, astfel încât să nu apară disfuncţii digestive şi să se 
simtă bine în continuare. Pacienţii care sunt mai pofticioşi 
e bine să se abţină în perioada aceasta şi să o ia mai uşor. 
În caz contrar, pot suferi indigestii. Totodată, se pot 
declanşa gastrite, care, netratate corespunzător, se pot 
croniciza, iar mai târziu se pot transforma în ulcere. În 
cazul persoanelor în vârstă, se ştie că acomodarea lor este 
mult mai lentă. Tinerii se acomodează mai uşor, dar şi la 
ei riscul este crescut pentru că unii mai şi fumează, alţii 
consumă alcool, iar cei care au deja probleme digestive 
le pot acutiza“, a spus medicul Laurenţiu Gabriel Zanfir.

O altă afecţiune care se manifestă mai acut primăvara 

este ulcerul, iar persoanele care suferă de ulcer trebuie să 
aibă grijă ce alimente consumă. Totodată, trecerea bruscă 
de la un regim alimentar sărac în grăsimi la unul bogat 
poate cauza disconfort persoanelor al căror colon este mai 
sensibil. „Este bine să o luăm treptat pentru a evita diareile 
acute şi colicile biliare. Totodată, pentru orice problemă 
trebuie să se adreseze medicului şi să nu ia singuri în 
mâini rezolvarea. Un sfat din partea medicului poate 
preveni orice problemă“, a mai spus medicul Laurenţiu 
Gabriel Zanfir.

„MAI BINE SĂ PREVENIM DECÂT SĂ TRATĂM“

Primăvara este perioada în care, pe lângă revenirea 
la o alimentaţie normală, o altă provocare pentru 
localnicii din Mischii o constituie ieşirea la muncile 
câmpului. Preocupaţi de activităţile cotidiene, oamenii 
uită să îşi ia tratamentul, iar medicul Laurenţiu Gabriel 
Zanfir avertizează că acest lucru poate avea efecte 
negative asupra bolnavilor cronici. „Primăvara apar 
muncile, iar oamenii uită să îşi ia tratamentul. Unii zic 
că, dacă se simt bine, nu mai au nevoie de medicamente. 
Se ştie însă că, la efort, pot reapărea tulburările cardiace. 

Neluându-şi tratamentul, oamenii pot avea de suferit. 
Cei care sunt cronici trebuie să îşi ia tratamentul pentru 
că, altfel, apar urgenţele, apar decompensări ale bolilor. 
Dacă se păstrează o anumită conduită, îşi pot face treaba 
în linişte. Un efort moderat este bine primit de către 
organism, mişcarea moderată este recomandată, dar 
trebuie să fim ponderaţi“, a adăugat Laurenţiu Gabriel 
Zanfir.

Tot în această perioadă apar virozele de primăvară, 
iar din acest motiv este bine să avem o imunitate mai 
bună. Vitamina C şi echinacea sunt mereu recomandate 
şi în cazul persoanelor adulte, dar şi al copiilor. Acestea 
sunt binevenite şi în cazul asteniei de primăvară. 
„Această stare este cauzată de trecerea de la un sezon la 
altul şi este resimţită prin oboseală şi apatie şi este bine 
să luăm aceste suplimente pentru creşterea imunităţii 
pentru ca organismul să resimtă mai uşor aceste 
schimbări. Oamenii au devenit însă mai conştiincioşi 
şi au început să aibă încredere în medici. Este foarte 
important să ajungă la medic înainte de a fi prea târziu, 
întrucât se ştie că este mai bine să prevenim decât să 
tratăm“, a încheiat Laurenţiu Gabriel Zanfir.

Laurenţiu Gabriel Zanfir, medic
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Muzică de calitate, voie bună, 
distracţie, invitaţi de marcă şi nume 
importante ale folclorului românesc. 
Sunt ingredientele celei de-a zecea 
ediţii a Zilei Comunei Mischii, eve-
niment care s-a desfăşurat pe 5 mai 
şi care a reunit atât localnici, cât şi 
oameni care au venit din alte zone ale 
judeţului special pentru a sărbători. 
Distracţia s-a prelungit până târziu 
în noapte şi a fost încununată de un 
superb foc de artificii.

Localitatea Mischii a devenit cen-
trul distracţiei pe data de 5 mai, când 
s-a desfăşurat a zecea ediţie a Zilelor 
Comunei. Evenimentul a avut loc pe 
baza sportivă din localitate şi a reunit 
mii de persoane dornice de distracţie. 
Nici vremea potrivnică nu a reuşit să 
strice sărbătoarea oamenilor, care s-au 
bucurat din plin de evenimentul or-
ganizat de autorităţile locale pentru a 
celebra munca lor. „Când am început 
să organizăm o sărbătoare pentru lo-
cuitorii din Mischii, care sunt oameni 
harnici, primitori, am făcut-o pentru că 
am vrut să răsplătim munca lor de zi cu 
zi şi să le dăm prilejul să socializeze şi 
să petreacă într-o zi a lor. Sărbătoarea 
comunei este în fiecare an în prima 
duminică după Sfântul Gheorghe, dar, 
având în vedere că a fost Paştele, am 
hotărât să o amânăm pe 5 mai“, a spus 
Gheorghe Popa, primarul din Mischii.

Muzica de calitate şi prezenţa unor 
artişti consacraţi au fost cele mai im-

portante ingrediente ale unei petreceri 
reuşite. „De la an la an, am crescut în 
nivelul de spectacol şi de audienţă, iar 
acest an a fost anul de vârf. Capul de 
afiş este Adriana Antoni şi încercăm de 
fiecare dată să aducem cântăreţi mari, 
pe care oamenii să aibă ocazia să îi as-

culte şi să îi vadă. Pe lângă acest lucru, 
am avut o surpriză plăcută pentru lo-
calnici şi invitaţi: grupul Moţu din co-
muna Horea, judeţul Alba, alături de 
solista Simona Mateş. Prin prezenţa lor 
aici, am vrut să arătăm cât suntem de 
apropiaţi. Nu ne desparte nici munte, 
nici râu, pentru că suntem români în 
cuget şi în simţiri, iar eu sunt mândru 
de acest lucru. Cristian Bănăţeanu, Liv-
iu Dică, Aura Stoica, Roberta Crintea 
au fost alţi artişti care au urcat pe scenă. 
Printre aceştia, Luiza Turcu, căreia eu 
îi spun privighetoarea Mischiului şi 
căreia îi prevăd un viitor foarte fru-
mos“, a mai spus Gheorghe Popa.

„CINSTE LUI, ÎNCĂ 30 DE ANI DE ACUM 
ÎNCOLO!“

Pe lângă muzica de calitate, oamenii 
au avut ocazia să deguste fripturile şi 
micii la grătar, dar şi să îi răsfeţe pe cei 
mici în locurile de joacă destinate lor. 
„Ca de fiecare dată, ne-am dat silinţa să 
avem invitaţi de marcă, dar şi mai mulţi 
comercianţi, astfel încât oamenii să se 
simtă bine şi să se bucure şi de specta-
col, şi de atmosferă. Suntem bucuroşi 
că vremea a ţinut cu noi şi le mulţumim 
şi oamenilor că au venit. Pentru noi, 
această zi este un prilej de a-i reîntâl-
ni pe cetăţeni şi de a împărţi bucuria 
acestei sărbători. Le doresc tuturor să 
fie alături de Consiliul Local şi de pri-
mar şi să aibă încredere că tot ce facem 
facem pentru ei“, a spus viceprimarul 

Ionuţ Priţa.

Surprizele muzicale, dar şi culinare 
pregătite de autorităţi au ajuns la su-
fletul oamenilor, care au început să se 
strângă pe baza sportivă încă de la orele 
prânzului. „E o zi frumoasă, în ciuda 
vremii. Particip în fiecare an, iar azi 

mi-a plăcut tot, mai ales muzica. M-am 
întâlnit cu prietenii, cu apropiaţii şi 
mă bucur că avem şi noi un prilej să 
mai petrecem şi să ne simţim bine. Îmi 
place tot ce a făcut domnul primar şi îl 
felicit pentru ce a realizat“, a spus Gina, 
de 62 de ani, care s-a stabilit de 30 de 
ani în Mischii.

Paul Chiriac este alt localnic din 
Mischii, care sărbătoreşte în fiecare 
an ziua comunei. „Este o zi foarte bine 
organizată de către primarul nostru, 
care de câţiva ani a făcut lucruri extrem 
de importante pentru comună: asfal-
tare, canalizare, gaze, curăţenie, suntem 
foarte mulţumiţi. Cinste lui, încă 30 de 
ani de acum încolo la primărie! De când 
a venit la conducerea primăriei, avem 
şi noi ziua comunei. Este mereu alături 
de noi, merge în fiecare zi prin sat, e 
în permanenţă printre oameni, lucru pe 
care puţini îl mai fac. E bine că există 
această zi pentru noi, e un prilej de 
bucurie pentru toţi. Comuna noastră 
chiar s-a dezvoltat şi le doresc tuturor 
concetăţenilor mei multă sănătate şi 
să se înţeleagă la fel de bine ca şi până 
acum!“, a spus Paul Chiriac.

„M-AŞ BUCURA DACĂ NE-AM ÎNFRĂŢI CU 
COMUNA MISCHII“

Luminiţa Rada s-a stabilit în Craio-
va, dar vine în fiecare an la ziua comu-
nei natale. „Îmi place tot, vin în fiecare 
an pentru că îmi place să mă întâlnesc 
cu prietenii şi cu cine am copilărit. În-
tre timp m-am stabilit la Craiova, dar 
îmi place să revin de câte ori am oca-
zia“, a spus Luminiţa Rada.

La fel procedează şi Marin Vio-
rel, tot din Craiova. „Vin în fiecare an 
aici, la prieteni şi la rude, şi fac acest 
lucru pentru că primarul este un om 
deosebit, pe care îl respect foarte mult 
pentru tot ce face. Şi oamenii sunt ex-

trem de primitori şi consider că fiecare 
localitate ar trebui să aibă o astfel de 
sărbătoare o dată pe an. Mi-au plăcut 
extrem de mult copiii din Ansamblul 
Mischii, dansurile populare, dar şi 
celelalte formaţii. Le urez «La mulţi 
ani!» oamenilor, iar domnului primar 
îi doresc multă sănătate şi succes, iar 
la viitoarele alegeri să câştige tot dum-
nealui pentru a continua să facă aceste 
lucruri frumoase!“, a spus Marin Viorel.

La eveniment au luat parte însă şi 
numeroşi oameni politici, reprezentanţi 
ai administraţiilor locale din judeţ, dar 
şi din ţară. „Sunt foarte încântat şi fo-
arte plăcut impresionat de ceea ce văd 
în comună. Datorită primarului Gheor-
ghe Popa şi la invitaţia lui, am reuşit să 
ajungem aici şi ne simţim foarte bine. 
Îmi place şi muzica, dar şi oamenii, 
care sunt foarte primitori şi inimoşi. 
Cunoscându-l pe primar de mai mulţi 
ani, de când şi el ne vizitează, acest 
lucru parcă ne-a legat pe viaţă. M-aş 
bucura dacă ne-am înfrăţi cu comuna 
Mischii. Le doresc tuturor locuitorilor 
de aici multă sănătate şi s-o ţină tot aşa 
şi îi invit în august în Apuseni“, a spus 
Ioan Trif, viceprimarul comunei Horea, 
din Alba.

„ÎMI PLACE TOT CE ŢINE DE ACEASTĂ 
ZONĂ“

Acesta a venit în comuna Mis-
chii împreună cu artiştii Ansamblului 
Moţu, care a prezentat spectatorilor 
dansuri şi cântece din Horea. Solista 
Simona Mateş a rămas impresionată, 
la rândul ei, de ospitalitatea oltenilor. 
„Îmi face plăcere că sunt aici şi că dom-
nul primar a ales să ne invite în această 
zi extrem de importantă pentru comu-
nitate. Îi mulţumesc şi de fiecare dată 
vom veni cu mare drag. Îmi plac foarte 
mult obiceiurile, portul popular, dans-

Comuna Mischii, în straie de 
sărbătoare

Ioan Trif, viceprimarul comunei Horea (foto stânga), din Alba,
alături de Gheorghe Popa

Adriana Antoni i-a încântat pe locuitorii din Mischii
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urile, care sunt foarte energice, spre de-
osebire de ale noastre. Rămân profund 
impresionată de oamenii din zonă, care 
sunt foarte ospitalieri, ne-au primit 
foarte frumos. Îmi place tot ce ţine de 
această zonă şi ne vom re întoarce cu 
drag. Am prezentat o piesă în care i-am 
caracterizat pe moţi, care sunt oameni 
cinstiţi, frumoşi, ce şi-au dus traiul 
prin pădure, o altă piesă a fost despre 
tinereţe, iar ultima a fost despre iubire“, 
a spus solista Simona Mateş.

Şi pentru Violeta Zamfir, membră 
a Ansamblului din Mischii, a fost o 
onoare să evolueze pe scenă alături de 
colegii săi. „Fac parte din ansamblu şi 
am prezentat câteva dansuri în această 
zi frumoasă. Este primul an în care am 
dansat şi mă bucur mult că putem con-
tinua tradiţiile. Sunt mândră că am pu-
tut face acest lucru. Le doresc tuturor 
succes mai departe şi multă sănătate!“, 
a spus Violeta Zamfir, membră a An-
sam blului din Mischii.

„FELICITĂRI DOMNULUI PRIMAR PENTRU 
ORGANIZARE!“

Buna organizare a evenimentu-

lui, precum şi invitaţii de marcă au 
reprezentat surse de inspiraţie şi pentru 
edilii din alte comune doljene. Vergică 
Şovăilă, primarul comunei Călăraşi, a 
spus că va organiza în localitatea sa o 
sărbătoare similară celei de la Mischii. 
„Primarul Gheorghe Popa este un vechi 
şi bun prieten al meu, iar aici am venit 
cu drag, ştiindu-l că este un bun organi-
zator. Îmi place ce a făcut în localitate, 
iar oamenii de aici ar trebui să îl apre-
cieze şi să îl aleagă în continuare pentru 
că merită. Am venit să văd ce face el la 
Mischii ca să fac şi eu la Călăraşi, pe 21 
mai, de Ziua Comunei“, a spus primarul 
din Călăraşi.

Investiţiile în comună, precum şi 
atmosfera de pe 5 mai din Mischii au 
fost apreciate şi de Marius Dinulescu, 
primarul comunei Catane. „Este o zi 
frumoasă, lume multă, veselă. Felicitări 
domnului primar pentru organizare! 
Este un primar îndrăzneţ, care vrea să 
facă multe lucruri în comună. Am ve-
nit foarte des aici, comuna e în plină 
dezvoltare, este o localitate frumoasă, 
care s-a modernizat, având în vedere şi 
apropierea de Craiova. E mai greu pen-

tru noi, cei aflaţi mai departe de oraş“, 
a spus Marius Dinulescu, primarul co-
munei Catane.

Apropierea de Craiova şi investiţiile 
făcute în Mischii au fost criterii impor-
tante şi pentru Academia AC Milan. 
„Noi încercaserăm să ne dezvoltăm în 
Filiaşi sau Ostroveni, care erau mult 
mai departe, dar, găsind înţelegere 
aici şi având în vedere apropierea de 
oraş, am ales comuna Mischii. Sun-
tem mulţumiţi de investiţiile făcute şi 
în comună“, a spus Jan Viorel Nicola, 
managerul Şcolii de fotbal Milan Acad-
emy din Mischii.

„RĂMÂI NEMURITOR PRIN CEEA CE AI 
FĂCUT“

Distracţia s-a prelungit până târziu 
în noapte şi a fost încununată de un 
superb foc de artificii. La sfârşitul unei 
zile pe care a petrecut-o în mijlocul 
cetăţenilor, Gheorghe Popa a spus 
că, atâta timp cât se va afla în fruntea 
primăriei, această sărbătoare va conti-
nua. „Atâta timp cât voi fi primar, voi 
organiza această sărbătoare în care 
oamenii să se simtă bine şi să sociali-
zeze. Sunt un om care a plecat de jos, 

părinţii mei au fost foarte săraci, iar 
dacă am ajuns aici este pentru că am 
muncit din greu. Totul a fost posibil 
şi datorită echipei şi oamenilor şi ţin 
să le mulţumesc pe această cale că mă 
sprijină necondiţionat. În acelaşi timp, 
îi asigur că depun toate eforturile ca 
Mischii să aibă absolut toate utilităţile 
pentru că a fi primar înseamnă să laşi 
ceva în urma ta. Aceasta este o datorie 
de suflet şi de onoare a oricărui primar 
şi eu cred că rămâi nemuritor prin ceea 
ce ai făcut. Am fost alături de oameni 
şi sunt în fiecare zi atent la nevoile lor, 
iar mesajul meu este să aibă în continu-
are încredere în mine pentru că doresc 
să le asigur toate condiţiile de trai, ast-
fel încât să nu se simtă diferenţa între 
oraş şi comună. Eu sunt alături de ei şi 
vreau să ştie că au în mine un prieten 
deschis şi devotat. Sunt acelaşi om sim-
plu pe care ei îl cunosc şi sunt primar 
cu voia lor şi a lui Dumnezeu. Le urez 
«La Mulţi Ani!» tuturor locuitorilor 
şi să dea Dumnezeu să ne reîntâlnim 
sănătoşi la anul, în aceeaşi perioadă!“, a 
încheiat Gheorghe Popa, primarul din 
Mischii.

Localnicii din Mischii au fost încântaţi de reprezentaţia Ansamblului folcloric 
Doina Mischiului

Localitatea Mischii a devenit centrul distracţiei pe data de 5 mai

A zecea ediţie a Zilelor Comunei Mischii, prilej de distracţie pentru localnici Oamenii s-au adunat la spectacol încă de la orele prânzului 
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L a Mischii, în satul 
Motoci, de câţiva 
ani este un loc în 

care în zilele călduroase de 
vară, localnicii, dar și craio-
venii vin să se răcorească. Din 
acest an, lângă piscină pe locul 
terasei s-a construit sala de 
evenimente Viva Ballroom.

Localnicii din Mischii au în-
ceput de câţiva ani buni să facă 
investiţii care au devenit popu-
lare şi în localităţile învecinate. 
Astfel, familia Ion, care locuieşte 
în satul Motoci, a deschis în 2016 
piscina „Viva” cu terasă de vară, 
care a devenit cunoscută inclusiv 
în rândul craiovenilor. Din acest 
an, proprietarii locaţiei vin în 
întâmpinarea clienţilor şi cu o 
sală acoperită pentru evenimente 
„Viva Ballroom”, de o eleganţă 
aparte, amplasată pe marginea 
piscinei într-un peisaj de vis, cu 
palmieri şi flori.

„Piscina a fost făcută de fiul 
meu care a accesat fonduri eu-
ropene. De cum a fost deschisă 
am avut clienţi nu numai din 

comună, dar şi din Craiova. Pe 
perioada verii am avut foarte 
multe persoane care şi-au invi-
tat prietenii să serbeze ziua de 
naştere sau onomastica. Cei care 
au ajuns la piscină ne-au solicitat 
să organizăm şi alte evenimente 
şi, pentru a le veni în întâmpi-
narea dorinţelor, am ajuns să 
construim şi să amenajăm şi 
restaurantul Viva Ballroom, cu o 
sală care are o capacitate maximă 
de 350 de locuri, cu bucătărie şi 
servire proprii. Cei care vor face 
evenimentele la noi vor beneficia 
în acest an de aranjarea meselor 
şi a scaunelor gratuit, vor avea 
asigurate şi aranjamentele de pe 
mese şi acces la piscină. Vrem 
astfel ca cei care ne trec pragul 
să aibă parte de un spaţiu elegant 
în care să se simtă confortabil, iar 
pe parcusrul petrecerii să poată 
să schimbe ambientul, ieşind la 
piscină“, a spus Maria Ion, pro-
prietara locaţiei. Tinerii care vor 
să se căsătorească pot opta ca să 
oficieze cununia civilă în curtea 
locației „Viva“, fiind asigurat un 
spaţiu frumos amenajat cu boltă 
de flori, unde pot spune „da” în 
faţa ofiţerului stării civile.

Viva Ballroom din Motoci, un loc 
pentru distracţie şi relaxare
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Ionuț Zanfir - tânărul care dezvoltă o 
afacere cu porci crescuți tradițional

L a doar 28 de ani, Ionuț Zanfir 
este cunoscut în Mischii și 
în împrejurimi pentru porcii 

crescuți tradițional, cu cereale și furaje 
produse în gospodărie. Ionuț a început 
activitatea în urmă cu șase ani, iar calita-
tea mărfii sale este confirmată prin faptul 
că i-au rămas fideli inclusiv clienții din 
primul an.

Ionuț Zanfir a început afacerea cu purcei 
crescuți tradițional la Mischii în gospodăria 
bunicilor, pe meleagurile unde a copilărit, cu 
jucării simple și cu mâncare tradițională, care 
nu se uită niciodată.

„Am avut gospodăria bunicilor de la țară, 
unde am copilărit și după ce bunicii s-au pră-
pădit, a trebuit să continuăm tradiția, să nu ră-
mână casa în paragină. Am încercat să găsim 
o ocupație și la țară, din care să obținem și un 
venit. Am început cu o matcă de cinci scroafe 
care să producă purcei pe care să îi creștem 
și să îi vindem de Crăciun”, povestește Ionuț. 
Avea doar 22 de ani când a decis că trebuie 
să ducă mai departe tradiția și să se angajeze 
să facă o muncă deloc ușoară. Au trecut de 
atunci șase ani și acum are 20 de scroafe și 
mulți purcei, pe care îi crește împreună cu familia.

„Este o afacere de familie, totul se face aici, cu mici 
ajutoare din exterior. Munca cu animalele este destul 
de grea, trebuie să fii lângă ele nonstop. Este o activitate 
permanentă și ne mai rotim. Aici facem furajele pentru 
purcei, din cerealele pe care le recoltăm din câmp. Avem 
o moară acolo, cu care măcinăm cerealele și facem furajul 
final, uscat, care se administrează purceilor la discreție. 
Mai cumpărăm cereale pentru că nu lucrăm foate mult 
teren. Porcii sunt crescuți tradițional, așa cum făceau și 
bunicii noștri”, a mai spus Ionuț Zanfir.

Gustul tradițional este pe placul celor de la sat și a celor 

de la oraș. Clienții sunt tot mai numeroși de la un an la 
altul, pentru că găsesc porci de carne, crescuți natural şi 
cu gustul de carne de odinioară.

„Clienții sunt din Craiova și din comună. Primii clienți 
au rămas și acum și au adus și prieteni. Ne bazam pe prin-
cipiul «clienții multumiți, aduc și alți clienți». Am primit 
sprijin și de la administrație. Domnul primar ne-a fost 
alături tot timpul şi ne-a ajutat mereu în problemele care 
mai apar. A și promovat mica noastră afacere în rândul 
cunoscuților dumnealui. Ca şi rasă, ne bazăm pe rasa pie-
trean și pe hibrizi din această rasă, pentru că sunt rase de 
carne, cu mai puțină grăsime. Dacă în trecut de la un porc 
de 150 de kilograme, 30-40 kg erau untură, acum raportul 
de carne în carcasă este mult mai bun și rămân undeva la 

5-10 kilograme de untură”, a mai spus Ionuț Zanfir.

În acest an tânărul antreprenor din Mischii a mutat 
mica afacere într-un spațiu al fostului CAP, aflat la mar-
ginea satului Motoci.

„Conform normelor în vigoare nu mai avem voie 
să creștem animale în sat, decât la marginea satului, la 
o anumită distanță de casele de locuit. Anul acesta am 
reușit să luăm un fost grajd al CAP-ului, să îl renovăm și 
ne-am mutat cu tot efectivul de animale din satul Mischii 
la marginea satului Motoci”, a precizat Ionuț Zanfir. În 
noua locație vor continua planurile de extindere a afacerii, 
tânărul antreprenor fiind hotărât să acceseze și fonduri 
europene.
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Paul Alin Tudor Lungan, manager la Școala 
Gimnazială „Alecsandru Nicolaid“ din Mischii

Școala din Mischii pune accent pe 
activitățile extracurriculare
Ş coala... univers al științei, al visurilor, al 

speranței. Pentru fiecare copil, visul de 
a-și lărgi orizontul cunoașterii prinde 

contur cu fiecare pas făcut în această lume feerică. 
Necunoscutul capătă câte un licăr de lumină în orice 
zi petrecută pe tărâmul școlii, iar misterele vieții se 
descoperă rând pe rând. La Mischii, atât grădinițele 
cât și școala au beneficiat de investiții cum ar fi 
centrală termică, dar și grupuri sanitare în interior 
care să le asigure copiilor confort și să le dezvolte 
dorința de a pătrunde pe tărâmul cunoașterii.

Unitățile de învățământ din Mischii au format multe 
generații de tineri și își continuă misiunea și azi pentru 
zeci de copii, făcând față schimbărilor actuale ale siste-
mului de învățământ, dar și provocărilor care sunt în so-
cietate. Potrivit directorului Școlii gimnaziale „Alecsan-
dru Nicolaid“ Mischii, cadrele didactice ale acestei școli 
nu se limitează doar la activitatea la clasă cu copiii.

„Calificarea profesională și dăruirea cadrelor didac-
tice de la Școala Gimnazială «Alecsandru Nicolaid» Mis-
chii urmărește să formeze elevul în limita valorilor axate 
pe intelect, personalitate, identitate. Prin urmare, școala 
noastră este capabilă să pună în valoare copilul prin 
actul de instruire și educație, prin acțiunile care permit 
performanța în școală și în afara ei. Pe lângă activitatea 
de la clasă, profesorii au stabilit programe ce permit el-
evilor să crească și să se dezvolte armonios, le-au pus la 
dispoziție ore suplimentare, de pregătire, în special la 
limba și literatura română și matematică, și i-au atras în 
activități care să le dezvolte spiritul de competiție. Ast-
fel, copiii au participat la diferite competiții județene, 
naționale și internaționale cum ar fi: Concursurile 
«Compere» la limba română și matematică, «La terre 
des hommes», «Old creations, new creators» în limba 
engleză și franceză, «Discovery»“, a spus managerul Alin 
Tudor Lungan.

Simularea Evaluării Naționale a fost susținută de 
elevii claselor a VII-a și a VIII-a la limba și literatura 
română și matematică, iar rezultatele lor au făcut ca 
media de reușită să fie peste 55%. „Sperăm ca toți copiii 
noștri să se mobilizeze și să acorde importanță examene-
lor viitoare deoarece, în funcție de notele obținute, pot 
să se înscrie și să aibă șansa de a fi admis la liceul la care 
doresc să își continue studiile“, a mai spus managerul.

NOI PROVOCĂRI PRIN PROGRAMUL „ŞCOALA ALTFEL“
„Școala altfel” este un program național al cărui scop 

este să contribuie la dezvoltarea competenței de învățare 
și a abilităților socio-emoționale în rândul copiilor 
preșcolari și al elevilor.

La nivelul Şcolii Gimnaziale ,,Alecsandru Nicolaid” 
Mischii acest program s-a derulat în perioada 15-19 
aprilie 2019, fiind pregătite activităţi extracurriculare, 
care au avut următoarele obiective: formarea unui com-
portament ecologic, însușirea unui stil de viață sănătos, 
cu o alimentație sănătoasă, dezvoltarea creativității și a 
abilităților de comunicare, cultivarea spiritului de echipă 
și fair-play în timpul concursurilor și întrecerilor spor-
tive, formarea unei atitudini pozitive faţă de cultură, 
știință, artă, dezvoltarea interesului pentru cunoașterea 
și păstrarea tradițiilor.

Aceste activități au fost organizate sub diverse forme: 
activităţi practice pentru prepararea unei tarte cu fructe, 
a unui tort de biscuiți, a unei salate de fructe și a unor 
sucuri naturale, încondeierea ouălor, activitate de ecolo-
gizare a spațiului din curtea școlii - plantare de flori, at-
eliere de creație care au presupus realizarea unor afișe, 
scenete, felicitări, ornamente pascale, utilizarea materi-
alelor reciclabile. Au fost, de asemenea, întreceri spor-
tive, jocuri interactive, cum ar fi un concurs karaoke, 
dezbatere despre stilul de viață sănătos, cu o alimentație 
sănătoasă, vizionare de film/documentare tematice. 

Programul a cuprins și excursii tematice: vizitarea unei 
brutării din Craiova pentru a cunoaște procesul de 
fabricație al pâinii, vizionarea unei piese de teatru la 
Teatrul „Marin Sorescu“ din Craiova, vizită la Grădina 
Botanică și la Muzeul de Științe ale Naturii din Craiova, 
activități recreative în Parcul,, Nicolae Romanescu” din 
Craiova.

„Copiii au participat cu drag la toate activităţile, 
contribuind alături de cadrele didactice şi părinţi la 
reuşita acestora, atmosfera fiind plăcută, de prietenie, 
de colaborare, deschisă spre dialog. S-a dezvoltat spi-
ritul de echipă, copiii lucrând împreună pentru îndepli-
nirea unui scop bine stabilit, dezvoltându-se, totodată, 
nu doar spiritul competiţional, ci şi cel de fair-play”, a 
mai spus managerul școlii. Atât elevii, cât şi preşcolarii 
au dobândit cunoştinţe noi şi şi-au format şi dezvoltat 
abilităţi practice, artistice şi de comunicare într-un cad-
ru nonformal.
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